
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2008-09-11, § 8 

 

 Tid: 11 september 2008 kl 16.00 – 16.20 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 25 september 2008 

  

 

 

Joakim Larsson Mirja Räihä Järvinen 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Joakim Larsson (m), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (m)  

Kerstin Gustavsson (m)  

Helena Bonnier (m)  

Sören Swärd (m)   

Gulan Avci (fp)  

Mustafa Tümtürk (s)   

Jari Visshed (s)  

Emilia Hagberg (mp)   

 
Ersättare: 

 Göran Kindvall (m) tjänstgörande  

Sebastian Carlsson (m)  

Anders Alvebäck (m)  

Per Hallberg (m)   

Christer Mellstrand (c)  

Maria Östberg Svanelind (s) tjänstgörande  

Kenneth Nilsson (s)   

Bo Holmberg (s)  

Torkel Tigerschiöld (mp)  

Lotten von Hoffsten (v) tjänstgörande  

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne, Ann-Charlotte 

Nilsson, Gunnar Jensen, Petra Nieto, Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Thord Swedenhammar från roteln. 

 



  

 § 8 

Barnperspektiv som incitament för bättre beslut. Motion (2008:22) av 

Ann-Margarethe Livh m fl (v) 

Dnr E2008-000-01240 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutade enligt kontorets förslag: 

 

1. Kommunstyrelsens remiss av motionen besvaras med kontorets utlåtande. 

 

Ärendets handling 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 20 augusti 2008. 

 

Nämndens behandling av ärendet 

 

Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Joakim Larsson m fl (m) och ledamoten Gulan Avci (fp) ställde sig 

 bakom förvaltningens förslag. (se beslutet) 

 

2) Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) föreslog följande: 

1. Kontorets förslag till beslut bifalls. 

2. Därutöver anförs följande: 

 

Barns intressen måste vara en självklar del av plan- och exploateringsprocessen. 

Barnkonsekvensanalyser bör alltid användas vid beslut som påverkar barns 

miljöer, särskilt angeläget är detta vid planering i anslutning till skol- och 

förskolefastigheter. Metoder för att tillgodose barns och ungdomars inflytande 

behöver utvecklas, vilket motionären framhåller. Goda exempel finns dock att 

utgå ifrån, både svenska och utländska exempel. En rapport, ”Barns tillgång till 

lekområden” har tagits fram i staden och bör kunna utgöra ett verktyg för 

framtida planering. 

 

Under föregående mandatperiod kortades planprocessen betydligt och halverades 

i stort sett. Det finns ingen anledning att per automatik sätta en effektiv 

förvaltning i motsatsställning till barnperspektivet och i förlängningen FN:s 

barnkonvention. Barn och ungdomar ska självfallet ges möjlighet att utifrån sina 

förutsättningar delta i utformningen av sin hembygd. Det är deras framtida stad vi 

planerar och vi måste låta dem komma till tals. 

 

3) Tjänstgörande ersättaren Lotten von Hofsten (v) och ledamoten Emilia Hagberg 

 (mp) föreslog följande: 

 1. Nämnden bifaller motionen. 

 2. Därutöver anförs följande: 

 

Barnkonventionen är tydlig när det gäller principer för barns rättigheter och 

möjligheter till inflytande i takt med ålder och mognad. Trots att Stockholm sedan 

1997 har ett handlingsprogram för barnkonventionen använder staden inte detta 

verktyg. Detta gör att barnens behov ofta inte blir synliga och att barnen inte får ge 

sina synpunkter mer än i undantagsfall.  

 

När nya bostadsområden planeras, när stadsdelar förtätas eller när skolor och 



  

skolgårdar byggs eller när byggnation planeras i anslutning till skolor är det 

möjligt att låta barn komma till tals.  Ofta kan man utgå från en skola, parklek, 

ungdomsgård, förskola eller annan plats i närheten eller i området och välja den 

form av deltagande process som passar barnens åldrar.  

 

Om det gäller en enskild skola kan planerna ställas ut i skolan och alla barn kan få 

möjligheter att lämna in synpunkter.  Man kan bilda ett barnråd i en stadsdel som 

ska förtätas och låta barnen ge synpunkter under hela processen. Det är även 

viktigt att barns uppfattning om viktiga lek- och naturområden regelbundet 

inventeras, så att hänsyn kan tas i planeringen. Slutligen kan man genom en 

barnbilaga i budgeten kontrollera att barns behov när det gäller till exempel fysiskt 

utrymme eller bullerfri miljö tillgodoses. 

 

Omröstning 

Ordföranden ställde de framlagda förslagen mot varandra och nämnden beslutade 

enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) med hänvisning till sitt förslag. 

Tjänstgörande ersättaren Lotten von Hofsten (v) och ledamoten Emilia Hagberg (mp) 

med hänvisning till sitt gemensamma förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


